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> Gazdagodik 

Szeged és Odessza 

testvérvárosi kapcsolata 
Együttműködési munkaterv 

Megkezdődött a KGST 
ünnepi üiésm 

Aprő Antal felszöialasa 

Tanács-

köztársasági 
I / I rr 

emekmu 
Március 21-én — az 50. 

évforduló alkalmából — fel-
avatják Budapesten a Ta-
nácsköztársaság emlékművét, 
Kiss István Munkácsy-díjas 
szobrászművész alkotását Az 
emlékmű a Dózsa György út 
mentén húzódó felvonulási 
téren áll majd, azon a pon-
ton, ahol a Damjanich utca 
meghosszabbított vonala el-
éri a Városligetet. A tarta-
lomhoz méltóan monumen-
tális megformálású a kom-
pozíció : rohamléptű vörös-
katona, kezében jelképes lo-
bogóval szimbolizálja a for-
radalom gondolatát, a prole-
tariátus erejét — mondta a 
mű alkotója. — A bronz-
alak nagysága nyolc méter, 
körülbelül három méter ma-
gas talapzatra kerül. Az 
architektúrát Hofer Miklós 
tervezte. 

Kedden Moszkvában, a Ba-

rátság Házában Révész Géza, 

a Magyar—Szovjet Baráti 

Társaság alelnöke és Pjotr 

Fedoszejev, a Szovjet—Ma-

gyar Baráti Társaság elnöke 

aláírta a hót baráti társaság 

1969-re szóló együttműködési 

munkatervét Az ünnepélyes 

eseményen megjelent a 

moszkvai magyar nagykö-

vetség több vezető munka-

társa, a Szovjet—Magyar Ba-

ráti Társaság vezetőségének 

számos tagja, jelen volt Za-

mercev nyugállományú ve-

zérőrnagy, Budapest egykori 

városparancsnoka. 

Az aláírt munkaterv célul 

tűzi ki a magyar—szovjet 

barátság és kulturális kap-

csolatok további sokoldalú 

elmélyítését. Ennek szelle-

mében kerül sor a kazahsz-

táni magyar kulturális na-

pok és a magyarországi ka-

zah kulturális napok meg-

rendezésére. A két baráti 

társaság tevékenyen közre-

működik a Magyar Tanács-

köztársaság kikiáltása 50. 

évfordulójának megünneplé-

sében és Lenin születése 100. 

évfordulója megünneplésé-

nek előkészítésében. A Szov-

jetunióban a Szovjet—Ma-

gyar Baráti Társaság égisze 

alatt ünnepélyesen megem-

lékeznek Munkácsy Mihály 

születése 125., Derkovits 

Gyula születése 75., Móricz 

Zsigmond születése 90. év-

fordulójáról. 

Az idén tovább erősödnek 

a hagyományosan jó kapcso-

latok Lvov és Pécs, Szimfe-

ropol és Kecskemét, Keme-

rovo és Salgótarján, Kali-

nyin és Kaposvár, Herszon 

és Zalaegerszeg, Kommunárszlc 

és Dunaújváros, Odessza és 

Szeged, valamint Tallinn és 

Szolnok testvérvárosok kö-

zött. A Tanácsköztársaság-

nak szentelt kiállítás, ma-

gyar festészeti kiállítás, to-

vábbá magyar filmfesztivál 

moszkvai megrendezése 

ugyancsak szerepel a mun-

katervben. (MTI) 

Dr, Gerhard Weiss, az N D K Minisztertanácsának első 
'küldöttségeket 

elnökhelyettese üdvözl i a megjelent 

Kedden Berlinben megkez- 3—3,5-szerese az 1950 körüli zonyította, hogy ez az út, 
öődött a Kölcsönös Gazdasá- évek átlagának. Az ipari amelyen elindultunk helyes 
gi Sesgítség Tanácsának 22. termelésünk húsz év alatt volt. Az természetes, hogy 
ülésszaka. A megnyitó ülé- 4,5-szeresére nőtt, az ipar- általános fejlődésünk mellett 
sen dr. Gerhard Weiss, az ban foglalkoztatottak száma a KGST-ben folytatott 
NDK Minisztertanácsának megduplázódott, az egy fog- együttműködésünk — az ú j 
elnökhelyettese üdvözölte a lalkoztatottra jutó teljes ter- -szükségletek kielégítése ér-

Arak, minőség, választék 
Szakszervezeti tanácskozás a vásárlói gondokról 

Tegnap délelőtt Szegeden alapszerveknél létrehozták a Sok volt az ú j divatcipő, s 
a Szatazervezeti Székházr 3—5 tagú árbizottságokat A e z e k a z előzőknél magasabb 
ban ülést tartott a Szakszer-
vezetek Csongrád megyei soronlevő feladat ezek tevé-

megielent KGST-tagországok melés közel két és félszerese dekében — továbbfejlesztés- Tanácsának elnöksége. Oláh kenységét hatékonnyá tenni. 
a Szovjetunió, Lengyelor- a húsz esztendővel ezelőtti- re szorul. Az élet nem állhat 
szág, Csehszlovákia. Ma- nek. meg. Mindjobban 1 kibonta-
pyarország. Bulgária. Romá- . A szópok ezután . kiemelte . .. 0ivari világméretű 
nia és" Mongólia kormány- nemzeti jövedelmünk 40 szá- f " z l l í e g y o l y a n v » a S m e r e l u 

küldöttségeit valamint a zalékát realizáló külkeres- tudomanyos-muszaki forra-
KGST tanácskozáson részt- kedelmünk fontosságát és dalom, amely megköveteli, 
vevő jugoszláv kormányde- ezzel összefüggésben rámuta- hogy a m ; gazdasági szövet-
legációt. A megnyitó ülésen tott a nemzetközi gazdasági _ „ KGST-ben 
elfogadták a három napra együttműködés jelentőségére segunköen a t voö i Den 
tervezett ülésszak napirend- népgazdaságunk fejlődésé- is — jobban egyesítsük 

ben. . anyagi és szellemi erőinket a 

A KGST iávlataivól szólva gyorsabb szocialista fejlődés 

megállapította, hogy a ta- érdekében és azért, hogy a 

pasztalatok szerint csak békés gazdasági versenyt, 

nemzetközi összefogás útján amelyet a kapitalista világ-

lehet sikeresen előrehaladni, rendszerrel folytatunk, sike-

Kijelentette: „Az élet azt bi- resen vívhassuk meg". 

jét és megválasztották a 
kommünikét, valamint a je-
lentését összeállító szerkesz-
tő bizottságokat. 

A megnyitó ülés után 

megkezdődött a KGST 20. 

évfordulójának tiszte'etére 

jendezett ünnepi ülés. N: V. 

Faggyejev, a KGST titkára 

beszédében ismertette a 

szervezet keletkezésének tör-

ténetét, részletesen jellemez-

te. milyen munkát fejtett 

ki eddig a résztvevő orszá-

gok népgazdasági terveinek 

összehangolásában, termelése 

szakosításának és kooperá-

ciójának fejlesztésében, kül-

kereskedelmi, valuta és 

pénzügyi kapcsolatainak ki-

bontakoztatásában. Hangsú-

Ivozta. hogy feltétlenül szük-

séges a KGST-országok gaz-

dasági, tudományos és mű-

szaki együttműködésének to-

vábbi bővítése. Rámutatott, 

milyen feladatok várnak a 

KGST országaira és szervei-

re a sokoldalú gazdasági, tu-

dományos és műszaki együtt-

működés további fejlesztésé-

ben és tökéletesítésében, a 

kétoldalú és sokoldalú kap-

csolatok összeegyeztetésében 

Az ünnepi ülésen felszólalt 

Apró Antal a Miniszterta-

nács elnökhelyettese, a KGST 

ülésszakán résztvevő magyar 

kormányküldöttség vezetője. 

Bevezetőben megemlékezett 

a KGST megalakulásának 

körülményeiről, majd a to-

vábbiakban néhány jellemző 

adattal ismertette népgazda-

ságunk húszesztendős fejlő-

dését. Elmondotta, hogy az 

ipar hozzájárulása a nemzeti 

jövedelem termeléséhez csak-

nem négyszeresére emelke-

dett. Az évenkénti felhalmo-

zás az utóbbi években átlag 

Szombaton plenáris ülés Párizsban 
A vietnami problémával san megerősítette, közölvén, 

foglalkozó négyes értekezlet hogy az Egyesült Államok 
kedden nem nyílhatott meg. ide vonatkozó javaslatát 
Az amerikai küldöttséghez mind a VDK. mind pedig a 
közelálló körökben értésre DNFF delegációja elfogadta, 
adták, hogy a küldöttség új Ugyanakkor a dél-vietna-
vezetőjének, Henry Cabot- m ; hadműveleteket változat-
Lodge nagykövetnek hétfői i a n u l a DNFF harcoló ala-
Párizsba érkezése semmi- kulatainak kezdeményező 
képpen sem tette lehetővé, szerepe jellemzi. A Saigon 
hogy már kedden sorra ke- köré koncentrikus körökben 
rüljön a konferencia első felsorakoztatott amerikai 
ülése. Cabot Lodge érkezése hadosztályok tüzérségének 
után lakonikusan csak an- á g y ú i e g é s z é j s z a k a dörög-
nak megállapítására szorít- tek h elhárítsák a haza-
kozott, hogy minden tőle tel- f i a k m eg-m egúju ló akcióit, 
hetot meg fog tenni a meg- Hasonlóképpen súlyosra for-
beszélesek „nagy sikere ér- d u l t a z amefikai-dél-viet-
dekében . Lodge-zsal együtt n a m j ,.szövetségesek" hely-
erkezett Marschall Green, az z e t e a t e r m é k e n y deltavidé-
Egyesult Államok indonéziai k e n 

áron kerültek forgalomba: 

itt a legtöbb áremelkedést 

indokolatlannak tartja az 

árbizottság. 

Káros nézetek 
Szó van olyan jelenségről 

ls, amikor a kereskedelem 

illetékesei tiltakoztak: ne 

adjon a gyár se olcsóbban 

nagykövete is, aki tagja lett 
a delegációnak. 

A saigoni és az amerikai 
küldöttség meg akarja várni 
Ky alelnök Párizsba való 
visszaérkezését is. 
Lapzártakor érkezett: 

Cabot Lodge kedden meg-
tartotta első munkaülését a 
saigoni rendszer Párizsba 
küldött delegációjával. Az 
eszmecsere után nem sok-
kal bejelentették, hogy a vi-
etnami helyzet békés rende-
zésére vonatkozó párizsi tár-
gyalások első plenáris ülé-
sét szombaton délelőtt 10.30 
órakor tartják. A bejelentést 
a VDK delegációja hivatalo-

Érdek védelmi 
Jelzések 

Szegedi delegáció 
utazott Nizzába 

Jacques Médecinnek, a 
dél-franciaországi Nizza vá-
ros tanácsa főpolgármesteré-
nek meghívására tegnap, 
kedden néhány napos látoga-
tásra Nizzába utazott dr. 
Perjési László, az MSZMP 
Szeged városi bizottságának továbbfejlesztése. 

Mihály, az SZMT elnöke tartalommal megtölteni, ki 
köszöntötte a megjelenteket bontakoztatni a szakszerve-
— koztuk Papdi Józsefet, az .. ,, . . . , , _ .... 
MSZMP Csongrád megyei ellenőrzést. Ahogy töb-

bizottságának munkatársát Hen fogalmazták: kijárni ezt 
—, majd több napirendi az iskolát is. 
pontot vitattak meg az ülés 
résztvevői. £ 

Á fogyasztói árak, a minó- Á r u e l l á t á s 
ség és az áruellátás ellenőr-
zésével kapcsolatos szakszer- Megfelelő volt-e 1968-ban 
vezeti feladatokról a Keres- az áruellátás? A válaszhoz terméket, mint a kereskede-
kedelmi-, Pénzügyi és Ven- sok minden kell tisztáznunk, lem! (Egy megjegyzés, de-
déglátóipari Dolgozók Szak- Elmondja például a jelentés, rültség közepette: bár sok-
szervezetének megyebizottsá- hogy megyénk területén a . ,, .,„__ 

aa írásos ielentésT adott ki h « s & húskészítmények for- s z o r l e n n e o k u k l l y e n t ü t a " ga írásos Jelentest adot k i tetemesen növekedett, kozásra!) A készletek gond-
Az elnoksegi ulesen élénk A m i v i s 2 0 n t á r n y o l d a l : a j a ú t J y t ű n i k a fogyasztók 

eszmecsere alakult ki a je- peremkerületekben például g o n d j á v á válhat egyes kis-

l e n t ő l s a további felada- 2 5 kereskedelmi törekvések mi-

delkezésére. S ami — maga- att- Vannak, akik azt szá-

sabb szempontból, de szintén mítgatják: az árukészlet 

hiányosság: a belvárosi nagy csökkentésével kedvezőbb 

üzletekben is hiányolható a eredményt érhetünk el, mint 

széles választék, nagyobb a forgalom növekedésével. E 

A szakszervezet érdekvé- árubőséget kell biztosítani, paradox szemléletnek mi-

delmi szerepéhez az is hoz- A tejtermékek fogyasztása, előbb útját kell állni helyes 

zátartozik, hogy résztvegyen forgalma is emelkedett. De szabályozással, az eszközle-

az árszínvonal alakulásának e téren is van meg adósság: kötés rendszerének módosí-

vizsgálatában, a fogyasztói a sokféleség, a teríték gaz- tásával. 

árak, valamint az áruellátás dagsága kívánni valót hagy Fodor Pál. a Csongrád me-

ellenőrzésében. Nyilvánvaló, még maga után. A konzerv- gyei Állami Kereskedelmi 

hogy az új gazdaságirányf- ipar viszont gazdagította a Felügyelőség vezetője beszá-

tási rendszerben Ilyen sze- választékot: a tubusos para- molt arról, hogy több üzem-

repe még lelentősebbí vált. dicsompürétől a csirkepör- tői összesen mintegy félmil-

A KPVDSZ megyebizottság költig elég széles skálán. Más lió forintot vonnak el sza-

közgazdasági bizottsága mel- területről: cementből úgy- bálytalan áremelés címén; az 

lett létrehoztak egy 12 tagú, mond az ellátás kielégítő ÁKF-nek ugyanis joga van 

szakemberekből álló taná- volt, h a valaki akart venni a meg nem érdemelt nyere-

csot, ez töltötte be az árbi- egy mázsa cementet, megve- ség elvételére. Farsang Lász-

zottság szerepkörét. Egyik hette. De például öt kilót Ióné, a megyei jogú városi 

legnehezebb tennivaló volt már nem. Pedig nyilván tanács kereskedelmi osztá-

— s ma is az — az elsőszintű ilyen igény is gyakran fel- lyának vezetője rámutatott 

munka megszervezése; az merül. Ezek a példák is egy helytelen szemléletre: 

megvilágítják, sok a vetülete, némelyik vállalat szerint 

ága-boga a „van" és „hiány- övék a gazdálkodás, a taná-

zik" kérdésnek. Különféle csé pedig az ellátás gondja-

aprócikkekből sajnos még felelőssége. Márpedig nyíl-

sok hiányzik, forgalombaho- vánvaló, hogy a jobb ellátás 

zatáluknál nem érdekelt csak az üzemi termelésben 

eléggé sem a nagy-, sem a gyökerezhet, ott kell kezdeni 

kiskereskedelem; valamiképp a megjavítására való törek-

meg kell találni az ösztönzés vést. A jelenlevők közül töb-

módját. ben hangsúlyozták, nagy 

Sok a kielégítetlen igény a szükség van a minőség órzé-

ruházati kívánságlistán is. sére. ellenőrzésére. Tavaly 

Importból beszerzett áruk. előfordult például. hogv 

a bébi és gyerekholmik és egyes bevált termékek gvár-

más cikkek vonatkozásában tását az árbizottság figyel-

is ármozgások voltak fölfelé, meztetésére megszüntették. 

első titkára, a Szeged m. j. 
városi tanács tagja és dr. Biczó 
György, a Szeged m. j. váro-
si tanács vb elnöke. 

Utazásuk célja: a két város 

közötti baráti kapcsolatok 


